
Protokół  Nr IX/2007
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 27 kwietnia  2007 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200,  a  zakończono o godz. 1340.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 14 Radnych. 

Porządek obrad:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami
6. Interpelacje Radnych.
7. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2006r.:

a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2006r.,
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy 
za 2006 r.,
c) opinie Komisji Rady Gminy;
d) głosowanie.

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2006:
   a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy                 
                absolutorium;

  b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej   
               zaopiniowania wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany  
               za 2006 r.;

   c) opinie Komisji Rady Gminy;
d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za

2006 r.;
   e) głosowanie.  

9. Projekt uchwały w sprawie zryczałtowanego zwrotu kosztów podróży sołtysom z terenu Gminy 
Barciany.

10. Odpowiedzi na interpelacje.
11. Wnioski i zapytania.
12. Sprawy różne.
13. Zakończenie obrad.  

Ad.  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  otworzył  obrady  IX  sesji  Rady Gminy 
Barciany. Powitał Radnych,  Dyrektorów szkół oraz Kierowników, sołtysów i zaproszonych gości / 
listy obecności Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji 
są prawomocne – na ustawowy skład Rady obecnych jest 14 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z VIII sesji Rady Gminy wyłożony 
były do wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni 
uwag  nie  zgłosili.  W  związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W 
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głosowaniu jawnym protokół  został przyjęty 14 głosami za.

Ad. 4.  Następnie Przewodniczący Rady przedstawił  porządek obrad sesji.  Zapytał  czy ktoś  ma 
uwagi do treści porządku. 

Uwag nie wniesiono.

Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 14 głosów za.
 
Ad.  5.   Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  przedstawienie  informacji  o 
realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /. Wójt dodał, że 
wniosek  złożony  przez  Gminę  na  Klub  Integracji  Społecznej  został  zaopiniowany pozytywnie. 
Poprosił Sekretarz Gminy o przedstawienie więcej informacji na ten temat.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że Gminne Centrum Informacji napisało wniosek o 
dofinansowanie KIS. Jest to dofinansowanie cyklu szkoleń dla bezrobotnych  oraz wyposażenie 
Gminnego Centrum Informacji.      

Ad. 6. Interpelacje Radnych.

Nie zgłoszono interpelacji.    

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że kolejnym punktem 
obrad sesji będzie przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2006 r. 

a) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2006r.,

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – 
Pana Andrzeja Robczaka o odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej.

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Andrzej Robczak odczytał opinię komisji / stanowi ona 
załącznik do protokołu /
 
b)  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w sprawie wykonania  budżetu gminy za 
2006 r.,

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  odczytał  opinię  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej / stanowi ona załącznik do protokołu /
 
c) opinie Komisji Rady Gminy:

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił  o przedstawienie opinii  poszczególnych 
komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała  sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 
2006 r. 
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Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała,  że Komisja  zaopiniowała  sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 
2006 r. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
zaopiniowała  sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za  2006 r. 
  

d) głosowanie.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Wiceprzewodniczący   Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  to  jest  nieco  dziwna 
sytuacja, bo Rada Gminy ma do zaopiniowania sprawozdanie Rady ubiegłej kadencji. Radni od 12 
listopada objęli  funkcje,  natomiast  Wójt Gminy od 5 grudnia.  Dlatego uważa,  że opinia będzie 
pozytywna, ponieważ obecna Rada  nie realizowała budżetu z 2006 r.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy poddał sprawozdanie z realizacji budżetu za 2006 r. pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie 14 głosami za, głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było.  / sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu / 

Ad. 8. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że kolejnym punktem 
obrad sesji jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2006:

a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;

Przewodniczący Rady Gminy- Henryk Nosek poprosił o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Andrzej Robczak odczytał wniosek Komisji rewizyjnej 
o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium.
 
b)  odczytanie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  dotyczącej  zaopiniowania  wniosku  w 
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2006 r.;

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek odczytał opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie zaopiniowania wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2006 r.

c) opinie Komisji Rady Gminy;

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił  o przedstawienie opinii  poszczególnych 
komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie udziela Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu gminy za  2006 r. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
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Nowicka powiedziała,  że Komisja   jednogłośnie  udziela  Wójtowi  Gminy absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu gminy za  2006 r.  

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie udziela Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za  2006 r.  

d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2006 r.;

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że obecny Wójt Gminy kończył  budżet, który rozpoczął 
poprzedni Wójt i Rada. Uważa, że za te 25 dni urzędowania w ubiegłym roku przez nowego wójta 
Radni  mogą  podnieść  mandaty.  Zwłaszcza,  że  są  pozytywne  opinie  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej oraz opinie poszczególnych komisji Rady Gminy. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  uważa,  że  udzielenie  absolutorium jest 
dobrym kredytem zaufania dla obecnego Wójta. Uważa, że to będzie ciąg działania na wykonanie 
bieżącego budżetu. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  ciągłość  urzędu  obowiązuje.  Przez  25  dni 
ubiegłego roku miał wpływ na wykonanie budżetu. Jego poprzednik wykonywał budżet, a opinie 
świadczą  o pozytywnych  działaniach.  Uważa,  że można potraktować za  małe  absolutorium dla 
niego. Poprosił o udzielenie absolutorium. Powiedział, że ma nadzieję na udaną współpracę oraz że 
wykona prawidłowo obecny budżet.

e) głosowanie:

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek podziękował za dyskusję. W związku z brakiem 
pytań zapytał kto z Radnych jest za udzieleniem Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2006 r. 

W  głosowaniu  jawnym  Radni  jednogłośnie  udzieli  Wójtowi  Gminy  absolutorium  z  tytułu 
wykonania  budżetu  za  2006  r.  /  uchwała  Nr  IX/29/2007  w  sprawie  udzielenia  absolutorium 
Wójtowi Gminy za 2006 r. stanowi załącznik do protokołu /

Ad. 9 Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił  o omówienie projektu 
uchwały w sprawie zryczałtowanego zwrotu kosztów podróży sołtysom z terenu Gminy Barciany.

Najpierw Przewodniczący Rady Gminy poprosił przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja proponuje pozostawić stawkę 180 zł, a za każda nieobecność potrącać 25 
%.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja proponuje pozostawić stawkę 180 zł, a za każda nieobecność 
potrącać 25 %. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
Komisja proponuje pozostawić stawkę 180 zł, a za każda nieobecność potrącać 25 %. Osobiście 
jednak jest za tym, aby nie potrącać sołtysom za nieobecność.
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Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że należy rozróżniać dwie kwestie – czym innym 
jest  zwrot  kosztów podróży a  czym innym inne  dochody np.  inkaso  sołtysów.  Zwrot  kosztów 
podróży dotyczy zwrotu kosztów poniesionych na dojazd na sesję. Za każdą nieobecność potrącać 
będziemy 25 %. Dlatego nie można mieszać inkaso ze zwrotem kosztów podróży. Dodał, że sołtys 
jest łącznikiem pomiędzy Radą a sołectwem. O kwocie potrąceń sołtysom zdecydowały Komisje.

Mecenas – Marek Zawadka poprosił o poprawienie podstawy prawnej w projekcie tej uchwały na 
art. 18 ust. 2 pkt 15.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  sołectwo  jest  jednostką 
pomocniczą.  Widząc  frekwencję  sołtysów  na  sesji  Rada  chce  zmobilizować  sołtysów  do 
uczestnictwa w obradach sesji. Sołtysi maja największy kontakt z radnymi, a także mogą w czasie 
sesji dopytać się o nurtujące ich sprawy. Obecność sołtysa jest bardzo istotna. Stąd ta uchwała. A 
25 % potrącenia za nieobecność to element dopingujący sołtysów. W kwartale odbywa się ok. 3-4 
sesje. Tak więc jeżeli sołtysa nie będzie na żadnej sesji to nie będzie miał w ogóle zwrotu kosztów.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Dodał, że popiera w pełni zapis projektu 
uchwały.  Jest  uzasadniona.  Dodał,  że  jest  to  sposób  na  aktywizację  sołtysów  –  sposób  na 
przekazywanie  informacji.  W związku  z  brakiem pytań  Przewodniczący  Rady Gminy odczytał 
projekt  uchwały,  po  czym  poddał  ją  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  uchwała  została 
przyjęta jednogłośnie 14 głosami za  / uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

Ad.10. Odpowiedzi na interpelacje nie było.

Ad. 11. Wnioski i zapytania.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że do Urzędu Gminy wpłynęło pismo Rady Sołeckiej w 
sprawie usytuowania targowiska. Zarówno handlujący przedsiębiorcy jak i Rada Sołecka chce, aby 
targowisko pozostało na parkingu. Zaproponował, aby na czas trwania targowiska tj.  czwartek np. 
od godz. 7 do 12 wyłączyć parking z ruchu drogowego. Zwłaszcza, że wokół są inne parkingi, gdzie 
można postawić auto. Zapytał także czyja własnością jest teren na przeciw rewiru dzielnicowych.

Wójt  Gminy – Łukasz Wiśniewski  powiedział,  że wcześniej  targowisko zlokalizowane było  na 
placu na przeciw Rewiru Dzielnicowych. Na wniosek handlowców wyraził  zgodę, aby na okres 
zimowy targowisko przenieść na parking na przeciw banku. Handlowcy wystąpili z prośbą, aby 
przedłużyć ten okres. Powiedział, że są różne głosy na temat lokalizacji targowiska. Zaproponował 
także,  aby  targ  umieścić  na   parkingu  koło  piwosza.  Wtedy  była  by  możliwość  rozbudowy 
infrastruktury. Dodał, że sprawa jest do przeanalizowania. 

Radna Ala Wierzbicka powiedziała, że półtora miesiąca temu zmarła jej sąsiadka z Aten. Sprawami 
zajmowała się matka zmarłej,  a Radna jej pomagała w tych sprawach. Formalności zajęły im 3 
tygodnie.  Ale  matka  zmarłej  do  dziś  nie  otrzymała  aktu  zgonu  z  USC  w  Barcianach.  Pani 
Mieszkuniec albo nie ma w pracy, albo zapomniała wypisać ten akt twierdząc, że nie jest on do 
niczego potrzebny. A jednak Pani Radna uważa, że jest potrzebny chociażby do rozliczenia się z 
ZUS-em.  Poza  tym  matka  zmarłej  zapożyczyła  się,  aby  dokonać  formalności  pogrzebowych. 
Dlatego też Pani Radna prosi Wójta o wyciągnięcie konsekwencji wobec jego pracownika, bo ta 
sytuacja świadczy o całym urzędzie.

Radny Zbigniew Stankiewicz zapytał czy lokal po byłej poczcie w Windzie został sprzedany.
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Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  budynek  po  byłej  poczcie  jest  w  rękach 
prywatnych. Dodał, że sprawę z Panią Mieszkuniec wyjaśni.

Radna Elżbieta Machniak powiedziała, że została zorganizowana komisja do spraw stanu dróg na 
terenie gminy Barciany. Zapytała kiedy będzie remontowana droga na Podławki.

Wójt  Gminy  –   Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  jest  zorganizowana  komisja  do  spraw 
oświetlenia. A środki na remonty dróg, którymi gmina dysponuje są bardzo ograniczone. Dodał, że 
gmina będzie starała utrzymać stan dróg w zakresie własnym. 

Radny Wiesław Gajdowski zapytał  czy sprawa pracownika USC była zgłaszana wcześniej Panu 
Wójtowi. Uważa, że należałoby sprawdzić czy pracownik USC jest osoba publiczną i czy można 
publicznie posługiwać się jej nazwiskiem. Następnie powiedział, że Wójt wcześniej sygnalizował 
sprawę  utworzenia  Komisji  ds  Mieszkaniowych.  Powiedział,że  widzi  w  pracach  tej  komisji 
pracownika  socjalnego  i  pracownika  ZGKiM. Poprosił  o przyłożenie  się do prac związanych  z 
tworzeniem tej komisji.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że sprawa pracownika USC była zgłaszana przez 
Radną na Komisji Finansów i Budżetowej przed samym wyjazdem Wójta do Olsztyna, tak więc nie 
mógł on porozmawiać z pracownicą. Ale sprawę tę wyjaśni. Podziękował także za wskazanie osób 
do prac w komisji mieszkaniowej. Powiedział, że w najbliższych miesiącach stworzy komisję do 
sprawdzania porządku w gminie. W skład tej komisji będzie wchodził na pewno strażak i policjant. 
Są miejsca np.  gdzie nie ma śmietników. Najpierw będą prowadzone rozmowy,  danie czasu,  a 
potem jeżeli perswazja nie przyniesie skutku to są inne możliwości prawne.

Radny  Zbigniew  Stankiewicz  powiedział,  że  podobno  ma  być  uruchomione  wysypisko  w 
Mażanach. Powiedział, że to jest bliżej wozić śmieci niż np. do Bartoszyc.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że czym innym jest wysypisko śmieci a czym innym 
selektywna zbiórka śmieci. Związek, do którego gmina przystąpiła – EkoBart to bardziej edukacja 
ludzi. Dodał, że wkrótce w gminie pojawią się pojemniki na baterie. 

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że w miejscowości Spytkowo koło Giżycka ma powstać 
wysypisko.  Gmina miałaby bliżej  do wysypiska.  Na ostatniej  sesji  pracownik  Urzędu mówił  o 
stworzeniu kompostownika w miejscowości Radosze, a póki co nie widać aby się cokolwiek działo. 
Poprosił aby przyjrzeć się pracownikom urzędu.

Więcej wniosków nie zgłoszono.

Ad. 12. Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił o zgłaszanie spraw różnych.

Sołtys  Sołectwa  Frączkowo –  Pan  Leszek  Puczkowski  powiedział,  że  miejscowość  Frączkowo 
zgłoszono do  udziału w konkursie „Czysta i piękna zagroda – estetyczna wieś 2007 ”. Pierwszy raz 
Frączkowo wygrało 7 lat temu, ale tylko dlatego że dużą pomoc otrzymał z ówczesnego PGR-u, bo 
miał  ich przychylność.  Teraz są inne kryteria.  Musi się coś w miejscowości  dziać.  Mieszkańcy 
deklarują  pomoc.  Powiedział,  że  podczas  pierwszej  lustracji  Frączkowo  otrzymało  43  punkty. 
Dodał,  że  musi  być  wykonanych  jeszcze  wiele  prac.  A do  tego  musi  być  przychylność  Rady. 
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Poprosił o przekazanie na ten cel środków.

Radna Ala Wierzbicka powiedziała, że mieszkańcy chcieliby ponownego uruchomienia świetlicy 
wiejskiej.

Wójt  Gminy – Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  jeżeli  znajda  się  chętni  ludzie  do prac  przy 
odnowie  świetlicy,  to  gmina  zapewni  farbę  do  malowania.  Dodał,  że  na  Komisji  Oświaty  był 
przedstawiony harmonogram prac przy świetlicach wiejskich.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił o wypowiedzenie się mecenasa na temat 
utworzenia komisji mieszkaniowej. 

Mecenas – Marek Zawadka powiedział,  że sprawę  stworzenia  komisji  mieszkaniowej  reguluje 
zasady przyznawania lokali mieszkalnych. Należałoby tę sprawę sprawdzić, ale uważa że można 
taką komisję powołać zarządzeniem Wójta Gminy albo uchwałą Rady Gminy w formie komisji 
stałej lub doraźnej oraz określić kompetencje.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek poprosił  o przedstawienie propozycji  utworzenia 
komisji mieszkaniowej.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, aby każdy Radny przedstawił swoją propozycję np. 
na komisjach. Jest    
      

Więcej spraw nie zgłoszono.
         

Więcej spraw nie zgłoszono.

Ad.18. W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył 
obrady VIII sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek

Protokolant: Emilia Żelichowska
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